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Edistämme metsästystä 
sekä luontoelämyksiä ja 
luonnonvarojen kestävää 
käyttöä.
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• Karhua ja ilvestä on metsästetty koko 2000-luvun ajan. Siitä 
huolimatta niiden kannat ovat kaksinkertaistuneet. Ne ovat 
arvostettuja riistaeläimiä. Metsästyksen ansiosta niiden 
ihmisarkuus on säilytetty. Hallinto-oikeuden päätöksillä niiden 
metsästys kuitenkin keskeytettiin vuodesta 2022-2023.

• Sutta metsästettiin viimeksi vuonna 2016. Se on menettänyt 
ihmis- ja koirapelon. Susien pihakäynneistä raportoidaan 
päivittäin. Ne tappavat kohtuuttoman paljon kotieläimiä ja 
metsästyskoiria. Sudet estävät metsästystä jo laajoilla alueilla 
eri puolilla Suomea. Hallinto-oikeudet ovat estäneet niiden 
metsästyksen kumoamalla myönnetyt poikkeusluvat.
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Metsästäjäliiton suurpetoja koskevat 
edunvalvontatavoitteet
• Metsästäjäliitto katsoo, että suurpetojen kestävällä kannanhoidollisella 

metsästyksellä 
• hallitaan suurpetokantojen kokoa
• ylläpidetään petojen ihmis- ja koirapelkoa, ennaltaehkäisten vahinkoja
• mahdollistetaan ylipäätään koiran avulla tapahtuvan metsästämisen jatkuminen 

niin, että sudet eivät kohtuuttomasti uhkaa metsästyskoirien henkeä

• Suurpetojen kannanhoidollinen metsästys on saatava alkamaan uudelleen.
• MMM:n suurpetoasiantuntijaryhmältä on syksyn 2024 aikana saatava selkeä 

esitys kannanhoidollisen metsästyksen lainsäädännön ja hallinnon kehittämisestä.
• Luonnonvarakeskuksen kanta-arviot on läpivalaistava: Tarvitaan ymmärrettävät 

kanta-arviot, suden DNA- näytteiden analysoitavaa määrää on kasvatettava, 
ilvespentueiden 20 km etäisyysrajoitus on tarkistettava.

• Edellisten toteuduttua metsästäjien tulee aktivoitua suurpetohavainnoinnissa: 
kanta-arvioihin tulee saada mahdollisimman kattavasti ja runsaasti 
suurpetohavaintoja, jotta kannanhoidollinen metsästys voisi alkaa.

• Metsästäjien on ylläpidettävä SRVA-toimintaa, jos susitilanne sen suinkin 
mahdollistaa.
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Susi-
kansalaisaloite



Susi-kansalaisaloite johti susilupiin
• Kansalaisaloite suden metsästyksestä toteutettiin vuonna 2020, nimien keruu 

31.8.2020-1.10.2020: Aloitteeseen saatiin kaikkiaan 60 929 allekirjoittajaa. 
50 000 kirjoittajan raja rikkoutui kuudessa päivässä.

• Vetovastuu oli Metsästäjäliitolla, yhteistyössä olivat mukana MTK, SLC ja 
metsästyskoirajärjestöt.

• Ministeri Leppä lupasi aloitteen käsittelyssä 11/2020, että suden metsästys alkaa 
vuoden päästä. Vuodenvaihteessa 21-22 annettiin asetus: myönnettiin neljä 
poikkeuslupaa 18 sudelle. Myönnetyistä luvista valitettiin ja luvat jäädytettiin.

• Eduskunta yhtyi vuonna 2022 täysistunnossa maa- ja metsätalousvaliokunnan 
mietintöön, jossa ehdotettiin, että valtioneuvosto ryhtyy valmistelemaan 
lainsäädäntöä, jolla sallittaisiin suden metsästys poikkeusluvan perusteella. 
Täysistunto hyväksyi esityksen äänin 125–17. 

• Alkuvuodesta 2023 MMM teki suurpetolakiesityksen, jossa 41a pykälää 
täydennettiin sanoilla ”tai saavuttamista”.

• Eduskunta työsti itse kattavan lisäyksen lain perusteluihin. Metsästäjäliitto avusti 
kirjauksen yksityiskohdissa.

• KHO:n 30.10.2023 tekemä linjaus karhun metsästyksen poikkeusluvista osoitti, että 
lain uudet perustelut eivät kuitenkaan vaikuttaneet oikeuslaitoksen tulkintaan.
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Vuodenvaihteessa 21-22 
annettiin asetus: myönnettiin 

neljä poikkeuslupaa 18 
sudelle. Myönnetyistä 

luvista valitettiin ja luvat 
jäädytettiin.

Järjestöjen edustajat luovuttamassa susi-
kansalaisaloitetta eduskuntaan.



Susi-kansalaisaloite johti 
eduskunnan viiteen lausumaan
1. Eduskunta edellytti vuonna 2022, että valtioneuvosto vaikuttaa Euroopan 

unioniin siten, että susi siirretään luontodirektiivin liitteestä IV (tiukasti suojellut 
lajit) liitteeseen V (metsästettävät lajit).

2. Suden suotuisan suojelutason määrittäminen ei voi perustua pelkkään 
genetiikkaan, vaan kokonaiskestävyyden kannalta on otettava huomioon 
turvallisuus ja sosiaalinen kestävyys sekä sosiaaliset ja taloudelliset seikat sekä 
koiran avulla tapahtuvan metsästyskulttuurin säilyminen.

3. Eduskunta edellyttää, että valtioneuvosto valmistelee esityksen metsästyslain 41 a 
§:n muuttamisesta siten, että se annetaan viimeistään marraskuussa. 
Kannanhoidolliset luvat tulee myöntää niin ajoissa, että mahdollinen 
muutoksenhaku huomioiden ne ovat käytössä metsästysaikana. 

4. Vahinkoperusteisten poikkeuslupien myöntämistä tulisi sujuvoittaa ja niitä 
koskevat valitukset käsitellä kiireellisenä.

5. Eduskunta edellyttää, että maa- ja metsätalousministeriö seuraa kuluvana 
syksynä alkavalla metsästyskaudella rikoslain 4 luvun 5 §:n säännösten 
toimivuutta suhteessa uhkaa tai vaaraa aiheuttavan suden poistamiseen sekä 
selkiyttää pakkotilasääntelyn soveltamista kansalaisille suunnatuin ohjein ja 
neuvoin. 
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Kuva: H

anne Salonen/
Eduskunta

Susi siirrettävä 
luontodirektiivin 

liitteestä IV (tiukasti 
suojellut lajit) 
liitteeseen V 

(metsästettävät lajit).

Eduskunta edellyttää, että sosiaalinen ja 
taloudellinen kestävyys huomioidaan suden 

suotuisan suojelutason määrittämisessä.



Kuva: H
anne Salonen/

Eduskunta

Susi-kansalaisaloite: 

Poliittinen tuki saatu
• Eduskunnan äänestystulos kansalaisaloitteen valiokuntalinjausten puolesta 

syntyi äänin 125–17 vuonna 2022. 
• Metsästäjäliitto on saanut yhdessä kumppanien (MTK, SLC ja 

metsästyskoirajärjestöt) kanssa suden metsästykselle laajan poliittisen tuen.
• Poliittinen tuki ilmenee myös pääministeri Orpon vuoden 2023 

hallitusohjelmassa:
• Hallitus pyrkii turvaamaan suurpetojen kannanhoidollisen metsästyksen 

lainsäädännöllä. Suurpetopolitiikkaa on hoidettava tavalla, joka huomioi 
myös sosiaalisen kestokyvyn.

• Hallitus jatkaa työtä suden kannanhoidollisen metsästyksen 
mahdollistamiseksi.  

• Vieläkään toimien valmistelu ei ole edennyt maa- ja metsätalousministeriössä 
niin pitkälle, että konkreettisia vaikutuksia olisi nähty.

Metsästäjäliitto on 
saanut yhdessä 

kumppanien kanssa 
suden metsästykselle 
laajan poliittisen tuen.



Suurpedot 
kärjessä 
eduskunta-
vaaleihin 
2023

Metsästäjäliitto 
aloitti 2023 

eduskuntavaalien 
vaalivaikuttamisen 

vuotta ennen, 
kesällä 2022. 

Vaaliohjelma 
esiteltiin lähes 

kaikille 
eduskuntaryhmille.

Vaalien jälkeen liiton 
toiminnanjohtaja oli 

hallitusohjelma-
neuvottelijoiden kuultavana niin 

maa- ja metsätalous kuin 
ympäristöryhmässä. 

Kuulemisessa toiminnanjohtaja 
esitteli konkreettiset ehdotukset 

hallitusohjelmaan.

Liitto avasi sivuilleen 
eduskuntavaalisivuston, 

johon metsästys-
myönteiset ehdokkaat 
saattoivat ilmoittautua 

ja esitellä itseään.

Sivusto oli suosittu.



Metsästäjäliiton 
tavoitteet läpi 2023 
eduskuntavaaleissa
Pääministeri Orpon hallitusohjelma toteaa metsästyksestä:
1. Hallituksen mukaan metsästys on arvokas osa suomalaista elämänmuotoa 

ja sen yhteiskunnallinen merkitys tunnustetaan ja tulevaisuus turvataan. 

2. Hallitus pyrkii turvaamaan suurpetojen kannanhoidollisen metsästyksen 
lainsäädännöllä. Suurpetopolitiikkaa on hoidettava tavalla, joka huomioi 
myös sosiaalisen kestokyvyn.

3. Hallitus jatkaa työtä suden kannanhoidollisen metsästyksen 
mahdollistamiseksi.  

4. Merimetson ja valkoposkihanhen metsästysrajoitukset poistetaan ja lajit 
siirretään metsästyslain piiriin ja niiden lihaa on voitava hyödyntää. 

5. Elintarviketurvallisuuden varmistamiseksi ja vesilintukantojen suojelemiseksi 
ryhdytään toimiin naakka- ja variskantojen säätelemiseksi. 
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Tavoitteet läpi 
eduskuntavaaleissa 

2023



Metsästäjäliiton 
tavoitteet läpi 2023 
eduskuntavaaleissa
6. Hylkeiden metsästystä merialueilla tehostetaan ja hallitus toimii, jotta 

Suomelle saataisiin poikkeuslupa hyljetuotteiden kaupalliseen 
hyödyntämiseen. 

7. Metsästysmahdollisuuksia ei kavenneta perusteetta esimerkiksi 
luonnonsuojelualueilla. 

8. Metsästysmuistojen maahantuonnissa noudatetaan kansainvälisiä 
sopimuksia.

9. Suurpetojen haaskaruokinnan tarkoituksenmukaisuutta ja mahdollisia 
rajoituksia arvioidaan. 

10. Ampumaratojen määrää halutaan kasvattaa noin 1 000 
ampumarataan vuosikymmenen loppuun mennessä. 

11. Ammunnan harjoittelussa tarpeelliset lyijyluodit halutaan pois EU-
lyijykiellosta. 

12. Liikunta- ja kulttuurisetelin käyttöalaan lisätään kalastus- ja eräpalvelut.
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Tavoitteet läpi 
eduskuntavaaleissa 

2023



Tavoitteena 
suurpetojen 
kestävä 
metsästys



Päättäjät liiton paneelissa 2024: 

”Kentälle on 
saatava konkretiaa”

• Metsästäjäliiton Päättäjäpaneelissa 20.4.2024 puhuneet 
kansanedustajat ja EU-vaaliehdokkaat antoivat laajan 
tukensa metsästykseen liittyvien kysymysten 
ratkaisemiseen. 

• Panelistit totesivat, että Suomella on erinomainen 
hallitusohjelma metsästykseen liittyvien ongelmien 
ratkaisemiseen.

• Suurpetojen kannanhoidollisen metsästyksen 
mahdollistamiseen löytyy laajaa poliittista tahtoa.

• Paneelissa kansallinen tie nähtiin nopeammaksi kuin EU:n 
luontodirektiivin liitesiirron eteneminen. 

• Tilaisuus striimattiin suorana nettiin, katsojia oli 
parhaimmillaan puolen tuhatta.
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EU-jäsenmaiden tuki susien suojelun heikentämiselle:

Liitesiirto eteni 25.9.2024
Liitesiirto tarkoittaa suden suojelun lieventämistä EU:n luontodirektiivissä. Metsästäjäliitto 
on esittänyt sitä vuodesta 2018 alkaen. Suomi aloitti vaikuttamistyön 2023 eduskunnan 
susi-kansalaisaloitteen linjauksella.

EU-jäsenmaat päättivät 25.9.2024 selkeällä 85 % enemmistöllä (minimivaade oli 65 
% enemmistö EU-kansalaisten määrällä mitaten), että jäsenmaat tukevat EU-komission 
esitystä suden suojelustatuksen muuttamisesta Bernin sopimuksen komiteassa. 

Asia vaatii nyt Bernin komiteassa 2/3 määräenemmistön eli 34 Euroopan maan tuen. 
EU:n ääni tuo mukanaan 27 maata, joten EU:n lisäksi tarvitaan 7 muutama Europan 
maata tukemaan EU:n esitystä.
Jos esitys Bernin komiteassa hyväksytään, asia palaa taas EU:n päätettäväksi. Jotta 
suden suojelustatus todella muuttuisi, liitesiirto vaatii EU:ssa kaikkien EU-jäsenmaiden 
yksimielisen hyväksynnän. 
• Toinen vaihtoehto on, että ennen asian käsittelyä EU muuttaisi liitesiirtojen hyväksymisen 

yksimielisyydestä määräenemmistöpäätökseksi.

EU:n osalta prosessi kestää vielä pitkään ja meidän on Suomessa tehtävä muutokset 
kotimaan lainsäädäntöön.
• Kotimaan toimia vaaditaan myös siksi, että liitesiirto koskee vain sutta, mutta tarvitsemme 

kansallisia lainsäädäntömuutoksia myös muiden suurpetojemme metsästyksen 
aloittamiseksi.
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Metsästäjäliitto on 
esittänyt liitesiirtoa 

vuodesta 2018 
alkaen.



MMM: 

Työryhmä suurpetojen poikkeus-
lupakäytäntöjen kehittämiseen
Maa- ja metsätalousministeri Essayah asetti asiantuntijatyöryhmän toteuttamaan 
hallitusohjelman suurpetokirjauksia. Työryhmä aloitti työnsä 5.4.2024 ja toimii 
15.10.2024 asti. Lokakuussa työryhmälle annettiin jatkoaika, lopputulos ei siis ole 
selvillä. Tehtävänä on hallitusohjelman mukaisesti:
• Laatia ehdotus vahinko- ja turvallisuusperusteisia poikkeuslupia sujuvoittavaksi 

asetusmuutokseksi siten, että asetus voidaan saattaa voimaan 1.7.2024 alkaen. 
Asetus annettiinkin: 
• Poikkeuslupa ei kohdistu enää tiettyyn yksilöön, vaan kohteena voi olla susilauma
• Lupa-aluetta ei enää rajata vahinkokohteen välittömään läheisyyteen (esim. laidun), vaan 

susireviirille
• Luvan voimassaoloaika piteni 21 vuorokaudesta 31 vuorokauteen
• Poikkeusluvan saaminen ei välttämättä edellytä vahingon jälkeen kahta karkotusta tai 

karkotusyritystä, kuten aiemmin

• Tehdä ehdotuksia ns. kannanhoidollisten poikkeuslupien mahdollistamiseksi
• Tehdä ehdotuksia suurpetojen kantojen arviointia ja hoitamista koskevan hallinnon ja 

käytännön toiminnan kehittämiseksi. Ratkaisut voivat olla lainsäädäntöön tehtäviä 
muutoksia, hallintoon tai toimintatapoihin liittyviä muutoksia.

Metsästäjäliitto on laatinut yhdessä MTK:n kanssa yksityiskohtaisen ns. Ruotsin mallin 
mukaisen esityksen suurpetolainsäädännön ja hallinnon kehittämisestä.
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Metsästäjäliiton ehdotus 
lainsäädännön ja hallinnon kehittämiseksi:  

KHO on karhupäätöksessä vaatinut paikallisia perusteluja 
kannanhoidolliselle metsästykselle.
Ruotsin suurpetohallinto muistuttaa etäisesti suomalaista 
hirvieläinten kannanhoitomallia. Se kerää maakunnasta 
suupetolupien perusteluksi kattavasti sosioekonomista 
palautetta paljon hirvihallinnon kuulemista laajemmin.
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Ruotsin malli on esitelty Metsästäjäliiton Jahti 1/2024 lehdessä.

Suurpetojen hallinto 
alueellisille riistakeskuksille

Ruotsissa 
suurpetohallinto 
tapahtuu lääneissä 
ja suurpetoalueilla.

Suomessa suurpetojen hallinto voitaisiin 
toteuttaa Suomen riistakeskuksen 
aluetoimistoissa. Ajatukselliset 
suurpetoalueet on merkitty ympyröin.



Liitolta juridista apua 
poikkeuslupien hakijoille
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Hybridi- eli koirasudet:
Metsästäjäliitto esitti 11.1.2023, että eduskunta ja maa- ja 
metsätalousministeriö käynnistäisi toimet koira- eli hybridisusien 
poistamiseen tähtäävän lainsäädännön kehittämisestä. Hybridisusien 
poistamiseen Suomen luonnosta ei ole toimivaa lakiin pohjautuvaa 
mekanismia, minkä Ylämaan koirasusitapaus osoitti.
Liiton esityksessä valtio vastaisi SRVA-tyyppisesti (suurriistavirka-apu) 
metsästysoikeuden haltijoiden hyväksynnällä ja paikallisten metsästäjien 
toimesta koirasusilaumojen poistamisesta. Metsästäjien hakemaa 
poikkeuslupaa ei tarvittaisi. 
Liiton yhteistyöjuristi avusti myös Ylämaan hybridisusilauman poistamisen 
luvittamisessa ja valitetun luvan vastineen laatimisessa.

Metsästäjäliitto on ostanut 
juristilta suurpetoihin 
liittyviä oikeusaputuki-
palveluja 2023-2024 
aikana. 
• Suurpetojen 

poikkeuslupahakemusten 
juridisten perustelujen 
valmistelu suurpetolupia 
hakeville metsästäjille

• Valitettujen ja 
toimeenpanokieltoon 
asetettujen lupien osalta 
vastineiden laatiminen



Suurpedot useasti esillä 
liiton kannanotoissa
Jahti-jäsenlehti: 
Metsästäjäliiton on ottanut kantaa suurpetoasiaan 
toiminnanjohtajan pääkirjoituksessa ja puheenjohtajan palstalla 
ehdottaen toimia ja kannustaen jäseniä toimimaan 18 
numerossa vuosina 2020-2024. Viiden vuoden aikana lehti on 
ilmestynyt kaikkiaan 20 kertaa.

Metsästäjäliiton tiedotteet:
• 2020: kaikkiaan 100 tiedotetta, suurpetoasiaa 17 tiedotteessa
• 2021: kaikkiaan 121 tiedotetta, suurpetoasiaa 18 tiedotteessa
• 2022: kaikkiaan 92 tiedotetta, suurpetoasiaa 23 tiedotteessa
• 2023: kaikkiaan 100 tiedotetta, suurpetoasiaa 38 tiedotteessa
• 10/2024 mennessä: kaikkiaan 67 tiedotetta, suurpetoasiaa 21 

tiedotteessa

Syksyllä 2024 Metsästäjäliitto aloitti uutisoinnin susien syömistä 
koirista.
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04.10.2024

Sudet tappoivat Sisun –
turhautunut metsästäjä perää 
muutosta suurpetopolitiikkaan

– 9-vuotias poikani on katsellut tyhjää 
koiratarhaa tämän päivän. Mitäköhän 
pienen pojan päässä liikkuu, vaikka 
aikuiset vakuuttelevat, että sudet eivät 
käy ihmisen kimppuun, Jarkko 
Kauhajärvi kysyy. Traagisen lopun 
saanut hirvenhakulenkki alkoi...

Lue lisää >



Metsästäjäliitto rahoittaa 
FACE:n suurpetovaikuttajaa
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Metsästäjäliitto on toiminut suden liitesiirron edistämisessä EU-etujärjestönsä 
FACE:n kautta.
Suomi yhteistyössä pohjoismaisen etujärjestönsä NHA:n (Nordic Hunters’ 
Alliance) kanssa esitti FACE:en palkattavaksi suurpetoasiain hoitaja. Asiantuntija 
Guillaume Agede palkattiin loppuvuonna 2023 FACE:n
suurpetoedunvalvojaksi kolmeksi vuodeksi.
Pohjoismaiden metsästäjäjärjestöt, Suomen Metsästäjäliitto mukaan lukien, 
kattaa hänen kuluistaan kolmanneksen. Merkittävällä panoksella osallistuvat 
myös Ranska ja Saksa.

Vuoden 2024 aikana FACE / Guillaume Agede tuotti jatkuvaa kuukausitason 
tietoa siitä, mitkä EU-jäsenmaat tukevat esitystä ja mitkä ovat vastaan. Tietoa 
käytetiin eri maissa ja myös Suomessa vaikutettaessa esitystä vastustaviin EU-
maihin.

=> Ensimmäinen vaikuttamisvoitto oli, kun EU-maat hyväksyivät 85 % 
äänienemmistöllä suden liitesiirtoesityksen viemisen Bernin konventtiin.

Ensimmäinen 
vaikuttamisvoitto oli, kun 

EU-maat hyväksyivät 
85 % äänienemmistöllä 
suden liitesiirtoesityksen 

viemisen Bernin 
konventtiin.



Lakiselvitys Brysselistä:

Suurpetolakia voidaan kehittää
Luontodirektiivi ja yhteisöjen tuomioistuimen oikeuskäytännöt mahdollistavat 
suurpetoja koskevan lainsäädännön kehittämisen Suomessa, osoitti 
Metsästäjäliiton kansainväliseltä Stibbe-lakitoimistolta tilaama selvitys. 

EU-jäsenvaltio voi suurpetojen suojelua koskevaa luontodirektiiviä 
toteuttavassa lainsäädännössään sisällyttää lakiin direktiivissäkin mainittuja 
sosioekonomisia ja paikallisuutta koskevia lisäyksiä.
Ruotsin metsästysasetuksessa maan ympäristönsuojeluvirasto saa sisällyttää 
poikkeuslupiin ehtoja, jotka ovat tarkoituksenmukaisia tiheiden 
suurpetopopulaatioiden esiintymisen aiheuttamien haittojen kannalta.

Raportti osoitti edelleen, että suurpetojen suojelusta voi poiketa ja 
kannanhoidollisen metsästyksen poikkeuslupia voidaan tietyin edellytyksin 
myöntää, vaikka kyseessä olevan lajin suojelun taso olisi epäsuotuisa. 

Raportti osoitti, että EU:n uhkasakot eivät ole riski Suomelle, vaikka Suomessa 
niin pelätään.
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mailto:https://metsastajaliitto.fi/sites/default/files/2023-11/Advice%20implementation%20Habitats%20Directive%20_%2024%2011%202023.pdf


10 000 jäsentä vastasi liiton 
susikyselyyn 2022 
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Metsästäjäliitto järjesti jäsenilleen susikyselyn tammikuussa 2022, kun 
hallinto-oikeus oli pannut ministeri Lepän johdolla myönnetyt susiluvat 
toimeenpanokieltoon.

Kyselyyn vastasi muutamassa päivässä 10 000 jäsentä:
• 69 % katsoi, että susikanta on liian suuri
• 90 % uskoi kannan kasvavan lähivuosina
• 90 % katsoi, että susia suojellaan liikaa
• 60 % vastaajista ilmoitti, että sudet vaikuttavat tällä hetkellä 

metsästykseen
• vajaat 10 % ilmoitti, että lopettaa DNA-näytteiden keräämisen, 14 % 

piti keräämistä tärkeänä. Suuri enemmistö ei ole koskaan kerännyt 
DNA-näytteitä

• 40 % haluaa ilmoittaa suden jäljet suurpetoyhdyshenkilöille, 20 % 
ilmoitti lopettavansa jälkien ilmoittamisen



Metsästäjäliitto ja MTK hylkäsivät 
susikannan hoitosuunnitelman
Metsästäjäliitto, MTK, Pohjois-Karjalan alueellinen riistaneuvosto ja Suomen 
Kennelliitto irtautuivat 9.5.2023 MMM:n vetämästä Suomen susikannan 
hoitosuunnitelman päivitystyöstä.

Liitto ja sen kumppanit eivät hyväksyneet, että Suomeen määriteltäisiin 
poronhoitoalueen eteläpuolelle kaksi erillistä susien osapopulaatiota, Länsi- ja Itä-
Suomen populaatiot. Järjestöjä kritisoitiin ja pyydettiin palaamaan kannan-
hoitosuunnitelman neuvotteluryhmään ja hyväksymään kahden susipopulaation 
mallin. Väitettiin, että tämä avaisi mahdollisuuden suden metsästykselle. 

Kyse on toiveajattelusta: Kahden populaation malli johtaa suurempaan susien 
minimimäärään kuin yhden populaation malli. 

KHO:n karhupäätös 30.10.2023 osoitti, että Metsästäjäliitto ja kumppanit olivat 
asiassa oikeassa: Susien metsästys ei olisi alkanut, vaikka kannanhoitosuunnitelma 
olisi tehty ja olisi myönnytty kahden susipopulaation malliin.

Kun kentän toimijat irtautuivat kannanhoitosuunnitelman päivityksestä, ja kun 
maahan olisi saatu uusi hallitus, ministeri Essayah ilmoitti, että 
kannanhoitosuunnitelman päivitystyö keskeytetään.
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Susien metsästys ei olisi 
alkanut, vaikka 

kannanhoitosuunnitelma 
olisi tehty ja olisi 

myönnytty kahden 
susipopulaation malliin.



Liitto kannusti 
susien DNA-
näytekeruuseen 
vuonna 2021
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• Metsästäjäliitto aktivoi jäseniä DNA-keräykseen talvella 2020-2021

• Koottiin DNA-keruun aktivointiin Metsästäjäliiton suurpetotyöryhmä 
(WhatsApp-ryhmä) aktivoimaan metsästäjiä keruutyöhön.

• Sudeksi tunnistettuja näytteitä saatiin kerätyksi kauden aikana liki 80 % 
enemmän kuin edellisenä talvena. 

• Aktiivisten kerääjien määrä kasvoi 2,5-kertaiseksi. 

• Lopputulos: Susikanta-arvio 2021 tulos osoitti: Susikanta kasvanut 30 %.

Liiton kannustama 
DNA-näytekeräys 2021 

tuotti tulosta: 

Kanta-arvio 
osoitti susikannan 

kasvua 30 %.



25

Kiitos.


